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BRM.0002.13.2024 Protokół nr 13/2024 VIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 18 grudnia 2024 r. 
Protokół zanonimizowany 

Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie  

do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 ust. 

2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 kwietnia 

1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej 

w Ornecie. 

Protokół nr 13/2024 

VIII Sesja w dniu 18 grudnia 2024 r. zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Ornecie w dniu  

3 grudnia 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(t. j. Dz. U. z 2024 poz. 1465 ze zm.).  

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie. 

Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:20 tego samego dnia. 

Lista obecności Radnych, stanowi załącznik  nr 1 do protokołu sesji. 

Lista obecności zaproszonych gości, stanowi załącznik  nr 2 do protokołu sesji. 

Imienny wykaz wszystkich głosowań radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Anna Bartoszewicz 

2. Alicja Grodowska 

3. Małgorzata Jankowska 

4. Marcin Jotko 

5. Piotr Junko 

6. Adam Kaczmarek 

7. Danuta Kamińska 

8. Daniel Kogut 

9. Józef Marijko 

10. Emil Rońda 

11. Andrzej Salamonik 

12. Paweł Skowyrski 

13. Józef Uzar 

14. Tomasz Włodarczyk 

15. Mariusz Wocial 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 2024 r. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom 

ratownikom Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Orneta za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu– druk 66. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji związanej z budową farmy 

fotowoltaicznej- druk 67. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania w Ornecie, zasad jej funkcjonowania oraz wysokości stawek opłat i sposobu ich 

pobierania– druk 68. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 69. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 70. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2025-2034 – druk 57: 

11. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2025 rok - druk 58: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej, 

4) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków Komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nie uwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

5) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

6) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2025 r. 

12. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2025 rok: 

1) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2025 r. 

2) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej na 

2025 r., 

3) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2025 r. 

13. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

14. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465 ze zm.). 

15. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

16. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

17. Informacje i komunikaty. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska:  Dzień dobry, proszę o ciszę. Proszę Panią Radną Małgorzatę 

Jankowską o odczytanie informacji. 

Radna Małgorzata Jankowska: Informacja dla uczestników 8 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 18 

grudnia 2024 roku. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana w 

formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada 

Miejska w Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 
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ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonywania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 litera c i e 

rozporządzenia Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. zwane RODO, w związku z 

artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. kamer Informuję.. Jednocześnie informuję osoby 

uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi, bez uzasadnionej potrzeby, nie 

ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, 

ani niezwiązanych z tą funkcją. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Dzień dobry, witam Państwa wszystkich na 

8 sesji Rady Miejskiej w Ornecie. Bardzo gorąco chcę przywitać Pana Wojciecha Lisowskiego, radnego 

Rady Powiatu Lidzbarskiego. Koleżanki i kolegów radnych, witam bardzo gorąco Panią Burmistrz, Panią 

Katarzynę Lasocką, Pana Wiceburmistrza Pana Daniela Piotrkowskiego, Panią Skarbnik, Panią Annę 

Kich, Pana Mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam Pana Komendanta Straży Miejskiej Kamila 

Nowickiego wraz z pracownikiem, witam kierownika jednostki organizacyjnej gminy, witam 

dyrektorów szkół, szkoły jednej, panią dyrektor przedszkola, pana sołtysa i panią Przewodniczącą Rady 

Seniorów Panią Leokadię Adamczyk oraz pracowników Urzędu Miejskiego. Chciałam zacząć dzisiejszą 

sesję od takiej smutnej informacji, a Państwo wszyscy wiecie, 7 grudnia zmarł Pan Jan Olesiuk, był to 

wieloletni Sołtys wsi Karbowo i chciałabym, żebyśmy minutą ciszy uczcili jego pamięć. Dziękuję bardzo, 

proszę usiąść. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 2 porządku obrad, stwierdzenie 

prawomocności obrad. Proszę koleżanki, kolegów radnych o przyciśnięcie przycisku kworum. Dziękuję 

bardzo, w sesji dzisiejszej uczestniczy 15 radnych. Zamykam punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 3, propozycje zmian porządku 

obrad. W związku z tym, że jestem przy głosie, chciałabym tutaj prosić Państwa radnych o dodanie 

punktu 7 po punkcie 6, oświadczenie Rady Miejskiej, oświadczenie Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie 

budowy farmy fotowoltaicznej. Na komisji wspólnej tutaj padł taki wniosek, żebyśmy dodatkowo 

jeszcze do uchwały przygotowali takie oświadczenie i proponuję wprowadzenie tego punktu. Kto z 

Państwa radnych jest za dodaniem tego punktu? Proszę o przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto 

się wstrzymał. A więc wszyscy radni są za tym, żeby po punkcie 6 wprowadzić punkt 7. Mam pytanie, 

czy są jeszcze jakieś propozycje zmian porządku obrad? Pani Burmistrz, proszę bardzo. 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 

7 - Oświadczenie Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę o wprowadzenie w punkcie 9 rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziału w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

KZN Pojezierze sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu. Prosimy o to z uwagi na to, że po wczorajszym spotkaniu 

z Radą Nadzorczą taki wniosek wpłynął, że gdyby była taka możliwość na tej sesji to szybciej byśmy 

mogli uruchomić procedurę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym momencie? Nie widzę, 

a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za tym, żeby wprowadzić ten punkt 

do dzisiejszego porządku obrad? Proszę o naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. 15 głosami 

zdecydowaliśmy, że punkt ten zostanie wprowadzony jako punkt 9. I teraz 2 minutki przerwy, żeby Pani 

Kasia mogła uaktualnić porządek obrad. Dziękuję bardzo. Zamykamy punkt 3. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 

9 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 71. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 2024 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom 

ratownikom Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Orneta za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu– druk 66. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji związanej z budową farmy 

fotowoltaicznej- druk 67. 

7. Oświadczenie Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania w Ornecie, zasad jej funkcjonowania oraz wysokości stawek opłat i sposobu ich 

pobierania– druk 68. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 

Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 71. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 69. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 70. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2025-2034 – druk 57: 

13. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2025 rok - druk 58: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej, 

4) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków Komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nie uwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

5) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

6) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2025 r. 

14. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2025 rok: 

1) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 2025 r. 

2) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej na 

2025 r., 

3) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2025 r. 

15. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

16. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465 ze zm.). 

17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

18. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

19. Informacje i komunikaty. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 7 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 2024 roku. Czy ktoś z Państwa radnych ma pytania do 

protokołu? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem? 

Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Protokół 

został przyjęty 15 głosami za. Zamykamy punkt 4. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 

2024r. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

strażakom ratownikom Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Orneta za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu– druk 66. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom, ratownikom, Ochotniczych Straży 
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Pożarnych Gminy Orneta za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Proszę Panią Burmistrz, 2 zdania na temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Projekt uchwały, Szanowni Państwo, dotyczy stawek, zmiany 

stawek za udział ochotników Straży Pożarnej w akcjach. Za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia 

wyjazdu z jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej na działania ratownicze lub akcje ratownicze 

proponujemy kwotę 34 zł, za każdą rozpoczętą godzinę od zgłoszenia wyjazdu z jednostki Ochotniczej 

Straży Pożarnej na szkolenia lub ćwiczenia kwotę 15 zł oraz ustala się wysokość ekwiwalentu 

pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej, który ukończył 18 lat, a 

nie ukończył 65 lat, będącego uczestnikiem szkolenia podstawowego, przygotowującego do 

bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych w wysokości 7 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

Także takie tutaj zmiany w tej uchwale. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę projekt uchwały. Dobrze, przepraszam bardzo, nie zauważyłam. Pan Adam Kaczmarek, proszę. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Mam pytanie może 

nie bezpośrednio do projektu uchwały, ale chciałem zapytać o to, czy na miejsce pana Zbigniewa 

Goździewskiego został wybrany nowy Komendant Miejsko-Gminny. Czy państwo macie wiedzę na ten 

temat jakąś? Dziękuję. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: …Pytania, aczkolwiek powinno to być na końcu. Pan Łukasz 

Hrycyna został wybrany Komendantem. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, 

informuję, że Komisja Budżetu oraz na posiedzeniu Komisji Stałych projekt uchwały otrzymał opinię 

pozytywną, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem, proszę o 

przyciśnięcie przycisku i podniesienie mandatu. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Uchwała została 

podjęta jednogłośnie 15 głosami za. Zamykam punkt 5. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego strażakom ratownikom Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Orneta za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu– druk 66. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

Uchwała nr BRM.0007.82.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 4 

do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji związanej z budową farmy 

fotowoltaicznej- druk 67. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji związanej z budową farmy fotowoltaicznej. Uchwała, to znaczy petycja 

oraz projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Stałych. Uchwała otrzymała opinię 

pozytywną. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Proszę bardzo.  

Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: (Wypowiedź niezrozumiała) …Nie mam, natomiast jest kłopot z 

treścią uzasadnienia, ponieważ jest tutaj błędna informacja podana i ja zacytuję to: ,,zgodnie z 

przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu zagrożeniu przestrzennym, podany dzielnik 

ustaw organem właściwym do wydania zezwolenia na budowę farmy fotowoltaicznej jest Burmistrz”. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Panie Mecenasie to już jest poprawione.  
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Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: Ale u mnie nie.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bo to było zgłoszone przez Panią Burmistrz na posiedzeniu 

,,…jest organem właściwym do wydania decyzji o warunkach zabudowy farmy fotowoltaicznej jest 

Burmistrz”. Tu był błąd. Wiemy o tym.  

Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: Czyli tego zapisu nie ma tak?  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Nie ,,… o wydanie zezwolenia na budowę” tego zapisu nie 

ma.  

Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: No to wszystko w porządku.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: To już wczoraj było poprawione, w poniedziałek na 

posiedzeniu Komisji. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto jest z 

Państwa radnych za przyjęciem tego projektu, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Uchwała została 

przyjęta 10 głosami za, 0 przeciw, przy 5 głosach wstrzymujących. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji związanej z 

budową farmy fotowoltaicznej- druk 67. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (10) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski 

Uchwała nr BRM.0007.83.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 5 

do protokołu sesji. 

 

7. Oświadczenie Rady Miejskiej w Ornecie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 7. Oświadczenie Rady Miejskiej w 

Ornecie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej. Tak jak powiedziałam na posiedzeniu Komisji 

Wspólnych, tutaj Pan radny Józef Uzar złożył taki wniosek, żebyśmy jako Rada wydali takie 

oświadczenie. I oświadczenie takie zostało przygotowane, pozwolicie Państwo, że je odczytam. 

Oświadczenie Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18 grudnia 2024 roku w sprawie budowy farmy 

fotowoltaicznej. Na podstawie artykułu 18 ustęp 1 ustawy z dnia ósmego marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym oraz na podstawie paragrafu 21, punkt 2 Statutu Gminy Orneta stanowiącego 

załącznik do uchwały numer BRM.0007.22.2016 z dnia 29 czerwca 2016 roku w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Orneta, Dziennik Urzędowy Województwa Warmińsko-Mazurskiego z 2016 roku 

pozycja 3 313 z późniejszymi zmianami Rada Miejska w Ornecie oświadcza. Rada Miejska w Ornecie po 

zapoznaniu się z treścią petycji mieszkańców i właścicieli nieruchomości z dnia 29 października 2024 

roku dotyczącej planowanej budowy farmy fotowoltaicznej o łącznej mocy 65 megawat na terenie wsi 

Wojciechowo, popiera stanowisko mieszkańców wyrażające sprzeciw wobec tej inwestycji. Po analizie 

argumentów przedstawionych w petycji Rada Miejska uznała sprzeciw mieszkańców za uzasadniony i 

wymagający wsparcia. Główne obawy mieszkańców koncentrują się na ryzyku degradacji walorów 

przyrodniczych i krajobrazowych terenu oraz potencjalnym pogorszeniu warunków bytowych, w tym 

ograniczeniu komfortu życia i negatywnym wpływie na zdrowie mieszkańców. Rada Miejska podkreśla, 

że inwestycje w odnawialne źródła energii są kluczowym elementem walki z kryzysem klimatycznym i 

realizacją polityki energetycznej. Jednakże ich realizacja musi odbywać się z poszanowaniem zasad 

dialogu społecznego oraz w sposób, który minimalizuje negatywne skutki dla mieszkańców i lokalnego 

środowiska. Naszym priorytetem jest zrównoważony rozwój gminy, który łączy potrzeby gospodarcze, 

środowiskowe oraz społeczne przy zachowaniu równowagi i interesów lokalnej społeczności. Rada 
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Miejska zwraca się do Burmistrza Ornety o wnikliwe przeanalizowanie argumentów przedstawionych 

przez mieszkańców wsi Wojciechowo z uwzględnieniem ich potrzeb i obaw, a także o zapewnienie 

pełnej transparentności procedur administracyjnych oraz zagwarantowanie skutecznej komunikacji z 

lokalną społecznością. Ponadto Rada Miejska w ramach swoich uprawnień deklaruje wsparcie dla 

mieszkańców w działaniach mających na celu ochronę ich interesów, przy jednoczesnym 

poszanowaniu zasad praworządności i podziału kompetencji między organami gminy. Czy ktoś z 

Państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo Pan radny Józef Uzar. 

Radny Józef Uzar: Dziękuję Państwu, że przygotowaliście ten, te oświadczenia. Tym, który 

przygotowali, bardzo serdecznie dziękuję Pani Aniu. Ja bym miał tylko taką jedną uwagę, jeśli mogę, 

żeby ostatni akapit trochę skrócić i zakończyć na słowie, na ,,ich interesów”. Myślę, że to ostatnie 

zdanie niczego nie wnosi ,,przy jednoczesnym poszanowaniu aspektów praworządności”. Wiadomo, 

że musimy praworządność przestrzegać i podział kompetencji, to też wynika z przepisów ustawy, czyli 

żeby wykreślić - ,,przy jednoczesnym” taki mój wniosek. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czyli przegłosujemy teraz samą tą zmianę, 

którą tutaj radny Pan Józef Uzar zgłosił. Czy ktoś chce jeszcze coś najpierw zgłosić, to wtedy. Nie widzę, 

tak? Czyli kto z Państwa radnych jest za tym, żeby wykreślić ten zapis. Zmiana została przyjęta 10 

głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących. Teraz... 4 przepraszam. 5 wstrzymujących. 10 za, 5 

wstrzymujących. 

 

Głosowanie radnych Rady Miejskiej w Ornecie Oświadczenia w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej 

– zmiany zgłoszonej przez radnego Józefa Uzara 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Anna Bartoszewicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Alicja Grodowska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 

Małgorzata Jankowska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Marcin Jotko (ZA), Piotr Junko (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Adam 

Kaczmarek (ZA), Danuta Kamińska (ZA), Daniel Kogut (ZA), Józef Marijko (ZA), Emil Rońda (ZA), Andrzej 

Salamonik (ZA), Paweł Skowyrski (ZA), Józef Uzar (ZA), Tomasz Włodarczyk (ZA), Mariusz Wocial 

(WSTRZYMUJĘ SIĘ) 

 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Miejskiej w Ornecie Oświadczenia w sprawie budowy farmy 

fotowoltaicznej – zmiany zgłoszonej przez radnego Józefa Uzara, stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: A więc teraz przejdziemy do głosowania Oświadczenia. Kto z 

Państwa radnych jest za przyjęciem oświadczenia w tej wersji, gdzie kończy się zapis - ich interesów. 

Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Jeszcze… Oświadczenie zostało przyjęte 13 

głosami za, 0 przeciw, przy 2 głosach wstrzymujących. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcia Oświadczenia Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. w 

sprawie budowy farmy fotowoltaicznej.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Marcin Jotko, Adam Kaczmarek, Danuta 

Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Małgorzata Jankowska, Piotr Junko 
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Oświadczenie Nr 1 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. w sprawie budowy farmy 

fotowoltaicznej, stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania w Ornecie, zasad jej funkcjonowania oraz wysokości stawek opłat i sposobu ich 

pobierania– druk 68. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania w Ornecie, zasad jej 

funkcjonowania oraz wysokości stawek opłat i sposobu ich pobierania. Proszę Pana Burmistrza o kilka 

słów na temat projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Przedstawiamy dla Państwa projekt uchwały, która 

określa zasady i określa strefę płatnego parkowania w miejscu tym samym, tylko o nowym regulaminie 

i o zaktualizowanych stawkach. Wszystko zostało omówione na komisji, więc myślę, że tutaj jeżeli są 

jakieś pytania to słuchamy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę pytań. Projekt 

uchwały otrzymał opinię pozytywną Komisji Stałych, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z 

Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Proszę o poniesienie mandatu i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta 14 głosami 

za, przy 1 głosie przeciw. Zamykamy punkt 8 dzisiejszego porządku. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania w Ornecie, zasad jej funkcjonowania oraz wysokości stawek opłat i 

sposobu ich pobierania– druk 68. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, 

Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

PRZECIW (1) Marcin Jotko 

Uchwała nr BRM.0007.84.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 8 

do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 71. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

KZN Pojezierze, spółka z siedzibą w Elblągu. Proszę Pana Burmistrza o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Szanowni Państwo, Prezes Spółdzielni Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej wystąpił do nas z prośbą o podjęcie jeszcze raz uchwały w sprawie 

zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze. 

Tamten wniosek, czy to w związku z brakiem środków, czy został po prostu nie uwzględniony. Teraz 

Pani Prezes chce jeszcze raz złożyć ten wniosek i prosiła właśnie wczoraj o to, żeby jak najszybciej 
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podjąć, jeżeli jest to możliwe, taki wniosek. Wniosek jest zaktualizowany o stawkę ceny brutto za 1 

metr kwadratowy. To są nakłady, które zostaną poniesione. Jest to stawka większa niż w poprzedniej 

uchwale oraz został dodany 1 punkt w już samym wniosku i to jest wnoszę o... i tam jest taki podpunkt 

pierwszy. Wysokość planowanego wkładu pieniężnego Gminy Orneta związanego z realizacją 

opisanego wyżej działania wynosi 2 miliony 648 tysięcy 620 złotych i ten jeden punkt został dodany. 

Czyli została zaktualizowana cena plus jeszcze treść tego punktu. W zasadzie nic więcej się nie zmienia. 

Z informacji, które wczoraj uzyskałem spółka już wybrała firmę projektową, która przygotowuje 

koncepcję. Ta koncepcja powinna być gotowa do końca stycznia. Będzie przedstawiona tutaj dla 

urzędu, dla udziałowca i to będzie ten 1 etap. 2 etap to będzie już projekt budowany do koncepcji, 

którą wybierzemy. Także na razie tyle odnośnie spółki, odnośnie tej właśnie inicjatywy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania, czy ktoś z Państwa 

radnych ma pytania. Nie widzę, a więc przeczytam uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo pan Burmistrz prosi o głos. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Pani Przewodnicząca proszę jeszcze o, bo wkradł się błąd, jest w 

budynku, a powinno być w budynkach. To jest we wniosku i to jest - ponadto informuję, że 

wnioskowane wsparcie pozwoli zrealizować inwestycję mieszkaniową polegającą na budowie 50 

mieszkań w budynkach wielorodzinnych, żeby to było spójne razem z, razem z uchwałą, razem z treścią 

uchwały. Wkradł się taki błąd. We wniosku tak. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dobrze to już poprawiłam to we wniosku i jeszcze 

uzasadnienie odczytam. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy ktoś z Państwa radnych ma pytania? Proszę teraz. 

Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Pani Przewodnicząca mam pytanie: dlaczego po raz kolejny ta uchwała wchodzi z doskoku? To jest 

dosyć ważna uchwała. Ona się pojawia tak samo jak poprzednia, jest wprowadzana. Nie mamy czasu 

się z nią zapoznać. Nie jestem w stanie na przykład porównać tych cen. No i jeszcze jedno pytanie. 

Dlaczego ten pierwszy wniosek został odrzucony. Czy tamta Pani, która to nadzoruje podała powód 

odrzucenia tego pierwszego wniosku? Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak jak ja usłyszałam tutaj na początku, że wczoraj Pan 

Burmistrz był na spotkaniu tak, ale proszę o wyjaśnienie. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Wniosku, takiej formalnej nie mamy. Z jedną z 

informacji, takich pomiędzy słowami, był właśnie brak tego zapisu, a z kolei w związku z tym, że już 

pojawiły się nowe stawki to automatycznie zostało to pokazane i zmienione właśnie. Prędzej cena za... 

nakładów, które były pokazane zgodnie ze stawką GUS-owską to było 7 748 zł, a teraz jest 8 687 zł za 

metr kwadratowy. Ten wniosek, tą prośbę dostaliśmy w poniedziałek. Wczoraj na spotkaniu Rady 

Nadzorczej Pani Prezes prosiła, jeżeli jest to możliwe, bo nie wiadomo jakie będzie później stanowisko 

od nowego roku, czy się nie zmienią przepisy. Jeżeli jest to możliwe, to żeby to wprowadzić. Jeżeli tutaj 

Państwo radni zdecydujecie, że ten wniosek niestety musicie bardziej przeanalizować i nie może teraz 

zostać wprowadzony, no to ja to rozumiem. Ale prośba była Pani Prezes, więc tą prośbę realizujemy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem proszę o podniesienie mandatu 

i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 10 głosami za, 

0 przeciw, przy 5 głosach wstrzymujących. Zamykamy punkt 9. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 

istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 

71. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (10) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Adam Kaczmarek, Daniel Kogut, Emil Rońda, Paweł Skowyrski, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Marcin Jotko, Danuta Kamińska, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Józef Uzar 

Uchwała nr BRM.0007.85.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 69. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miny Orneta na lata 

2024-2034. Proszę Panią Skarbnik o informacje na temat zawartych zmian. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni Państwo dokonane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

są spójne z uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy Orneta na rok 2024 i dotyczą one wartości 

zbiorczych określonych w załączniku nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu 

uchwały. Nie widzę. Uchwała otrzymała pozytywną opinię na posiedzeniu wszystkich komisji stałych w 

dniu 16 grudnia, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały, proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami za. Zamykamy punkt 10. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 69 A. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

Uchwała nr BRM.0007.86.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 10 

do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 70. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok. Proszę Panią Skarbnik 

o krótką informację. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Niniejszą uchwałą zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę milion 

złotych trzydzieści trzy tysiące dwieście pięćdziesiąt osiem tysięcy, w tym milion złotych 

dziewięćdziesiąt tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt jeden złotych. Jest to dodatkowa uzupełniająca 

subwencja ogólna przyznana gminie Orneta na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów z dnia 3 

grudnia. Kolejne zwiększenie dziewięćset dziewięć tysięcy czterdzieści dziewięć złotych. Są to 

dodatkowe dochody na rok 2024 z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 
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fizycznych przyznanie, przyznane gminie Orneta na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów, również 

z dnia 3 grudnia 2024 roku. Kolejne zwiększenie czterdzieści pięć tysięcy czterdzieści dwa złote 

dodatkowe środki z rezerwy części oświatowej subwencji na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów 

z dnia 12 grudnia 2024 roku. Powyższe przyznane środki w kwocie dwa miliony czterdzieści pięć tysięcy 

i czterdzieści dwa złote zostały rozdysponowane na plan wydatków w kwocie milion osiemset 

czterdzieści pięć tysięcy. Między innymi na utrzymanie dróg gminnych, remonty, usługi oraz zakupy 

dziewięćset sześćdziesiąt tysięcy. Koszty utrzymania zasobów mieszkaniowych sto tysięcy złotych. 

Pokrycie odsetek od zaciągniętych w latach ubiegłych kredytów oraz emisji obligacji sto osiemdziesiąt 

tysięcy. Dowóz i odwóz dzieci do szkół oraz przedszkoli sto piętnaście tysięcy. Pokrycie kosztów 

zagospodarowania oraz odbioru odpadów komunalnych sto dziewięćdziesiąt tysięcy złotych. 

Kompleksowa usługa oświetlenie ulic, dróg, placów trzysta tysięcy złotych oraz na zmniejszenie planu 

dochodów w kwocie dwustu tysięcy złotych z tytułu podatku od nieruchomości, zmniejszamy plan o 

sto tysięcy złotych oraz zmniejszenie planu z tytułu sprzedaży lokali mieszkalnych sto tysięcy złotych. 

Powyższe zmiany planów umożliwią opłacenie faktur za miesiąc listopad i grudzień, a pozostałe 

niewykorzystane plany zostaną przeniesione globalnie do wydatków na rok 2025. Kolejne 

zwiększenie…  

Awaria prądu.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska zarządziła przerwę w obradach. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Wznawiam obrady. Proszę Panią Skarbnik o kontynuowanie. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Kolejne zwiększenie 16 658 zł są to środki od Wojewody na realizację 

programu Asystent Rodziny w 2024 r. 2 tura, jest to zadanie realizowane przez MGOPS w Ornecie. 6000 

zł dostaliśmy taką pomoc z KOWR-u na przedsięwzięcie Wigilia Gminna. Zmniejszenie 793 800 zł, 

zmniejszenie, przeniesienie na rok 2025 planu dochodów i wydatków z dotacji celowanej przyznanej z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 2 turę Dom Zakonny Zgromadzenia Sióstr św. 

Katarzyny. Zwiększenie 4400 zł wpływ środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z 

tytułu realizacji projektu Czyste Powietrze. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, a 

więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały, proszę o 

podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Uchwała jednogłośnie, 15 głosami za, została przyjęta. Zamykamy punkt 11. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 70 A. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

Uchwała nr BRM.0007.87.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 11 

do protokołu sesji. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2025-2034 – druk 57: 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 12. Podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2025-2034. Proszę Pana 

Wiceprzewodniczącego o odczytanie projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2025-2034. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Teraz odczytam uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska odczytała uchwałę numer RIO.IV-0120-244/2024 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 listopada 2024 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Ornety projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2025-2034, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Panią Skarbnik o odczytanie autopoprawki, która 

została wniesiona. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Autopoprawka do projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orneta na lata 2025-2034 spowodowana jest zmianami wprowadzonymi w autopoprawce 

budżetu na 2025 rok. W załączniku numer 1 do projektu uchwały dla roku 2025 wprowadza się zmianę. 

Kwotę dochodów zwiększa się o kwotę 126 tysięcy złotych. Są to dochody majątkowe w tej samej 

kwocie. Kwotę wydatków zwiększa się o kwotę 549 tysięcy, z tego wydatki bieżące 100 tysięcy złotych, 

wydatki majątkowe 449 tysięcy złotych. Deficyt budżetu zwiększa się o kwotę 423 tysiące złotych. 

Przychody budżetu zwiększa się o kwotę 426 tysięcy złotych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy są pytania do 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta? Proszę bardzo Pan radny Józef 

Uzar. 

Radny Józef Uzar: Ja mam pytanie do Pani Skarbnik albo Pani Burmistrz, bo tu jest wzrost tych 

wydatków. Chciałbym wiedzieć na co te wydatki i zaciągnięty kredyt, zwiększony deficyt? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Pani Skarbnik. Tak, proszę bardzo.  

Skarbnik Gminy Anna Kich: To jest podyktowane zmianami, które wcześniej przedstawiłam do budżetu 

i nie wiem czy mam to samo przedstawiać, bo będę w autopoprawce do zmian w budżecie 

przedstawiać. To jest na pewno dokumentacja na żłobek. Tak pokrótce powiem 100 tysięcy złotych, 20 

tysięcy na zwiększenie diet dla sołtysów od drugiego kwartału, 20 tysięcy na, muszę jednak zerknąć, 

bo wszystkiego w głowie nie mam. Odszkodowania dla osób fizycznych i prawnych 60 tysięcy, 160 

tysięcy złotych termomodernizacja budynków użyteczności publicznych, 3 budynki: Przedszkole numer 

2, Szkoła Podstawowa numer 4 oraz TBS Administrator jest to opracowanie dokumentacji budowlano-

wykonawczego, dokumentacja projektu budowlano-wykonawczego, 129 tysięcy udzielenie dotacji do 

kościoła pod wezwaniem Jana Chrzciciela w Ornecie i z tego kwota 126 tysięcy po stronie dochodów. I 

chyba wszystko przetoczyłam, a szczegółowo to przy autopoprawce do budżetu. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania? Nie widzę, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały proszę o 

podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Uchwała w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2025-2034 została 

przyjęta jednogłośnie. Zamykamy punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orneta na lata 2025-2034 – druk 57 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 



Strona 14 z 25 
 

BRM.0002.13.2024 Protokół nr 13/2024 VIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 18 grudnia 2024 r. 

Uchwała nr BRM.0007.88.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 13 

do protokołu sesji. 

 

13. Uchwalenie budżetu gminy Orneta na 2025 rok - druk 58: 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 13. Uchwalenie budżetu gminy 

Orneta na 2025 rok. Poproszę pana Zastępcę o odczytanie uchwały. 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko odczytał projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Poproszę Panią Skarbnik o uzasadnienie do 

projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Budżet gminy Orneta na 2025 rok został opracowany zgodnie z uchwałą 

Rady Miejskiej w Ornecie z 2010 roku w sprawie określenia procedury opracowywania i uchwalania 

budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi 

budżetu. Zgodnie z powyższymi dokumentami przyjęto następujące zasady przy opracowaniu 

materiałów planistycznych do projektu. Dochody. Planowane dochody z majątku gminy ustala się w 

oparciu o zawarte umowy i wydane decyzje, a w zakresie sprzedaży o szacunek uwzględniając aktualne 

ceny rynkowe. Pozostałe dochody własne takie jak opłaty i podatki lokalne ustala się na poziomie 

podjętych uchwał. Dotacje na zadania zlecone oraz własne ustalono zgodnie z informacją przekazaną 

przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego. Dochody z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i podatku dochodowego od osób prawnych oraz należnej subwencji ogólnej, zgodnie z 

informacją przekazaną przez Ministerstwo Finansów z dnia 14 października 2024 roku. Pozostałe 

dochody na podstawie informacji własnych oszacowanych opłat np. oszacowanej opłaty za zezwolenie 

na obrót wyrobami alkoholowymi. Wydatki. Poziom planowanych wydatków rzeczowych i usług oraz 

wydatków związanych z utrzymaniem jednostek budżetowych odpowiadający przewidywanemu 

wykonaniu wydatków w 2024 roku z wyłączeniem wydatków o charakterze jednorazowym mającym 

miejsce w roku 2024. Wynagrodzenia. Uwzględniając wszystkie składniki wynagrodzenia zasadnicza, 

wysługa lat i dodatki zaplanowano wszystkim pracownikom wynagrodzenie zasadnicze nie mniejsze 

niż planowana kwota wynagrodzenia minimalnego od stycznia 2025 roku, to jest 4666 zł na etat. 

Nauczycielom zapewniono w budżecie wzrost płac o 5%. Przy kalkulacjach uwzględniono nagrody 

jubileuszowe oraz częściowo odprawy emerytalne. Przewiduje się wydatki przeznaczone na zadania 

wnioskowane do realizacji przez organizację pozarządową oraz inne podmioty określone w ustawie o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Na podstawie materiałów źródłowych Burmistrz 

przyjął projekt uchwały budżetowej na 2025 rok, w wysokości: dochody 93 miliony 511 tysięcy, wydatki 

95 milionów 571 tysięcy, deficyt w wysokości 2 miliony 60 tysięcy, przychody w kwocie 4 miliony 524 

tysiące, w tym 2 miliony 400 złotych planowany jest kredyt, w tym rozchody w kwocie 2 miliony 464 

tysiące. Planowane zadłużenie gminy po przyjętych w założeniach na koniec 2025 roku wyniesie 25 

milionów 96 tysięcy. Zadłużenie to może ulec zmianie w zależności od zamknięcia roku budżetowego 

2024 i 2025. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo.  

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Teraz odczytam uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodnicząca odczytała uchwałę numer RIO.IV-0120-245/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22 listopada 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 
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Burmistrza Ornety projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok oraz o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

3) odczytanie opinii stałych komisji Rady Miejskiej, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Teraz poproszę o odczytanie opinii stałych Komisji Rady 

Miejskich. Proszę Przewodniczącą Komisji Oświatowej Panią Danutę Kamińską. Proszę bardzo. 

Radna Danuta Kamińska odczytała opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw 

Społecznych o projekcie WPF na lata 2025-2034 i budżetu gminy Orneta na 2025 rok, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Poproszę teraz Pana Przewodniczącego 

Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego o odczytanie opinii. 

Radny Marcin Jotko odczytał opinię Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

Publicznego o projekcie WPF na lata 2025-2034 i budżetu gminy Orneta na 2025 rok, która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Zamykam 

podpunkt 3. 

 

4) przedstawienie przez Burmistrza uwzględnionych wniosków Komisji do projektu budżetu oraz 

wniosków nie uwzględnionych w projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 4. Przedstawienie przez Burmistrza 

uwzględnionych wniosków Komisji do projektu budżetu oraz wniosków nie uwzględnionych w 

projekcie budżetu wraz z uzasadnieniem przyczyn ich odrzucenia. W imieniu Pani Burmistrz, Pani 

Skarbnik będzie mówiła, tak. Proszę bardzo. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Może najpierw przedstawię autopoprawkę do budżetu, a później się 

odniesiemy do w związku z tym, że nie było żadnych wniosków do żadnej komisji, ale były wnioski 

wcześniej złożone przez radnych Rady Miejskiej. To przedstawię odpowiedź, ale może najpierw 

odniosę się do autopoprawki do budżetu. Zmiany w projekcie budżetu. Dochody budżetowe, 

zwiększenie 126 tysięcy złotych. Jest to dofinansowanie rządowego programu Odbudowy zabytków, 

dotyczących zadania na finansowanie zadania inwestycyjnego obiektu zabytkowego. Instalacja 

systemu sygnalizacji pożarowej w budynku kościoła pod wezwaniem Jana Chrzciciela w Onecie wraz z 

monitoringiem terenu przykościelnego. Wydatki budżetowe, zwiększenie 549 tysięcy złotych, w tym 

zadanie inwestycyjne na kwotę 449 tysięcy złotych w związku z brakiem możliwości realizacji 

finansowej i po części merytorycznej w 2024 roku niżej wymienione zadania przynosi się do budżetu 

na rok 2025. Pierwsze zadanie - budowa żłobka nisko energetycznego budynku przy ulicy 1 Maja 54 

Jest to opracowanie projektu budowlano-wykonawczego na kwotę, planowana kwota 100 tysięcy 

złotych. 60 tysięcy, kolejne zadanie, rozbudowa drogi wojewódzkiej 528 w zakresie budowy drogi dla 

pieszych i rowerów na odcinku Orneta-Kruczy Las. Kolejne zadanie termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej w gminie Orneta, Przedszkolu numer 2, Szkoły Podstawowej numer 4 oraz TBS 

Administrator na opracowanie projektu budowlano wykonawczego 160 tysięcy złotych. Udzielenie 

dotacji celowej, kolejne zadanie, udzielenie dotacji celowej na finansowanie zadania inwestycyjnego 

obiektu zabytkowego, Systemu instalacja systemu sygnalizacji pożarowej w budynku kościoła w 

Ornecie 129 tysięcy złotych. Zadania bieżące 100 tysięcy złotych, w tym 20 tysięcy złotych na 

zwiększenie planu w związku ze zwiększeniem diet dla sołtysów i przewodniczących osiedli od drugiego 

kwartału 2025 roku. Drugie zadanie 20 tysięcy złotych również zwiększenie planu w związku z opłatą 

za zajęcie pasa drogowego ulicy Kwiatowej i ulicy Ogrodowej na podstawie decyzji wystawionej przez 
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Zarząd Dróg Powiatowych. Trzecie zadanie 60 tysięcy złotych wypłata odszkodowań za przyjęcie 

nieruchomości pod drogi publiczne na rzecz gminy w obrębie Henrykowo oraz w obrębie Orneta. W 

związku z powyższymi zmianami w planie dochodów i wydatków następuje zwiększenie deficytu 

budżetu na 2025 rok o kwotę 423 tysiące złotych, który zostanie pokryty z nadwyżką z lat ubiegłych. 

Wnioski złożone przez Radnych Rady Miejskiej w Ornecie do projektu budżetu na rok 2025. Pierwsze 

zadanie, pierwszy wniosek zbudowanie instalacji oświetleniowej przy ulicy Mazurskiej. Drugi wniosek 

o tworzenie placu zabaw dla dzieci w okolicy osiedla Dąbrowskiego. Trzeci wniosek zakup kilku 

urządzeń na plac zabaw dla dzieci z ulicy Braniewskiej 10F. Czwarty wniosek remont drogi 

zlokalizowanej pomiędzy ulicą Podgórną a Osiedlem Dąbrowskiego. Piąty wniosek opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania inwestycyjnego pod nazwą Budowa placu zabaw na Osiedlu 

Dąbrowskiego w Ornecie. Szósty wniosek generalny remont placu zabaw dla dzieci w Ornecie 

znajdujący się w sąsiedztwie ulic Pionierów, Placu Wolności 37 oraz ulicy Sienkiewicza 1 i Sienkiewicza 

3. Siódmy wniosek zabezpieczenie środków na utrzymanie weekendowego gabinetu zabiegowo -

pielęgniarskiego w Ornecie. Odpowiadając na te wnioski informujemy, że wszystkie wnioski zostaną 

szczegółowo rozpatrzone i w ciągu roku 2025 w ramach możliwości finansowej budżetu gminy 

poddane do realizacji w ramach bieżącego budżetu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam podpunkt 4. 

 

5) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi poprawkami, 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 5. Dyskusja nad projektem budżetu 

i wniesionymi poprawkami. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos? Proszę bardzo Pan radny 

Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Pani Skarbnik, Pani Burmistrz mam pytania. Takie bardziej z ciekawości, niż tak 

bardzo dotyczące budżetu. Pierwsza rzecz to jest ta autopoprawka i tam te 60 tysięcy. Te 

odszkodowania to są dla osób prywatnych? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To są dla osób prywatnych i prawnych. To są odszkodowania za 

przejęcie na przykład dróg.  

Radny Marcin Jotko: To ja rozumiem.  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Wynikające tam z planu miejscowego, drogi publiczne, jeżeli 

występują, no to musimy przejąć i to wynika z tego. 

Radny Marcin Jotko: I kolejne 2 pytania. Pierwsze to strona 17 do opisu budżetu. Ale Pani Skarbnik 

pewnie będzie wiedziała nie musząc tam zaglądać. 150 tysięcy na dofinansowanie weekendowej opieki 

medycznej i aptek. Na jakiej zasadzie będzie to dofinansowanie aptek? Czy to będzie dotyczyło 

wszystkich czy tylko jednej tej, która znajduje się w ośrodku zdrowia? Jak ogólnie będzie to 

wykonywane te zadanie? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Apteka Ratuszowa wspólnie z powiatem, 4 godziny w niedzielę i święta, 

czyli wychodzi tam w projekcie umowy mamy ponad 20 tysięcy rocznie. Dziękuję bardzo. 

Radny Marcin Jotko: Dziękuję i ostatnie pytanie. To już takie przyszłościowe i kwestia WIBOR-u jako 

wskaźnika regulującego zadłużenie. Czy w instytucjach samorządowych rozpatruje się zniknięcie tego 

wskaźnika? Bo mówi się dosyć głośno, że dla kredytów prywatnych osób to już może być zniesione. A 

czy w instytucjach i czy zapatrujemy się jakoś na wprowadzenie nowego wskaźnika? Czy nie dzieje się 

tutaj w tej kwestii? 
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Skarbnik Gminy Anna Kich: Obecnie ten temat, jeżeli chodzi o, w samorządach ucichł. Wcześniej miało 

być tak i nazewnictwo miało się tylko zmienić, a zasady oskładkowania, czy tam odsetek, miały się nie 

zmienić. Teraz jest cicho w tym temacie, że tak powiem. 

Radny Marcin Jotko: Dobrze, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Józef Uzar. 

Radny Józef Uzar: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, koledzy i koleżanki radni, 

Szanowni Państwo. Parę spostrzeżeń i mam jeszcze też pytania do budżetu. Pierwsza sprawa, zauważyć 

można, że w budżecie jest dość duży wzrost odpisu subwencji i dotacji. Zdajemy sobie sprawę, że w tej 

chwili jak Państwo wiecie, Pani Burmistrz o tym informowała, nie ma już podziału na różne subwencje, 

tylko jest jedna. Zastanawiam się i nie wiem jak Państwo się do tego odnosicie, czy to będzie 

korzystniejsze dla gminy, czy mniej korzystne. Ponieważ już w tej chwili nie będzie można oddzielić 

subwencji oświatowej, czyli nie będziemy wiedzieć ile do oświaty dopłacamy. Po drugie chciałbym 

zwrócić uwagę, że w budżecie, mimo że pojawiała się bardzo duża krytyka budżetu roku 2024, to jednak 

z tego roku budżetowego przechodzi na następny rok sporo pieniędzy na inwestycje. To jest ważne, 

żeby zadania zaczęte przez jedną władzę, druga władza kontynuowała i to jest bardzo ważne. Dobrze, 

że Pani Burmistrz zdecydowała się na kontynuację tych inwestycji. Zwracam uwagę też, że Pani podjęła 

sprawę modernizacji, czy termomodernizacji, czy remontu z Cittaslow w budynku przy Mickiewicza 1. 

Chociaż nie wiem czy słusznie, to już nie moja rola w tym względzie, zobaczymy jak to będzie wyglądało. 

Podzieliła Pani to na 3 inwestycje ograniczając je tylko do termomodernizacji. Nie krytykuję, każdy ma 

do tego prawo, zobaczymy jak to się uda. Chciałem jednocześnie zapytać, czy te inwestycje, które tutaj 

są, Karkajmy, Wojciechowo i Zielona, to są inwestycje, które zakończą się w przyszłym roku, czy będą 

kontynuowane w roku 2026? I jeszcze jedna sprawa bardzo charakterystyczna, może tak, żeby jakoś 

podsumować. Budżet ten, tak jak każdy poprzedni budżet, zaspokaja potrzeby, przynajmniej 

minimalne, wszystkich instytucji działających w naszej gminie. To jest jasne. Oczywiście my jako klub 

radnych, Porozumienie Niezależnych, będziemy głosować za budżetem, chociażby z tego względu, że 

będą tam kontynuowane inwestycje, które zaczęte zostały w poprzedniej Radzie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Burmistrz, tak, proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Oczywiście dziękuję bardzo za te słowa, bo tak jak powiedziałam 

wchodząc na ten urząd, że priorytetem dla mnie jest kontynuacja działań, które zostały 

zapoczątkowane i wszystko co jest dobre dla naszej gminy i dla naszych mieszkańców będzie jak 

najbardziej przeze mnie kontynuowane i do wszelkich starań zrobimy wszystko, żeby te inwestycje były 

zrealizowane i do tego zmierzamy. Przerzucamy oczywiście te zadania, te finanse nie dlatego, że 

chcemy, tylko dlatego, że skoro nie płacimy w tym roku jeszcze nic za wykonanie chociażby 

dokumentacji, więc automatycznie trzeba te fundusze, finanse przesunąć na przyszły rok i wtedy jeżeli 

będzie już wykonana dokumentacja, czyli praca zostanie wykonana, dopiero zostanie to zapłacone. Co 

do funduszy tych z Cittaslow, 10 milionów złotych, które było przeznaczone na 1 budynek TBS-u, od 

samego początku jest to inwestycja polegająca na termomodernizacji. Z tych funduszy nie możemy nic 

innego zrealizować, bo niestety tak są te środki skonstruowane i tak muszą być wydatkowane, że nie 

ma możliwości wydatkowania oczywiście ze środków zewnętrznych na inne cele typu schody, klatka 

schodowa, czy modernizacja windy, czy tego typu rzeczy. To nie są elementy wchodzące w skład 

modernizacji ani termomodernizacji, więc wszystkie aspekty i projekt jaki jest w tej chwili wykonywany 

obejmuje ściśle ten zakres prac, który może być zakwalifikowany do refundacji. Po pierwszych 

kosztorysach mieścimy się w tych kwotach i powinno się udać. Jeżeli się nie uda, no to oczywiście nie 

będzie to wynikało ze złej woli, tylko z ewentualnie takich sytuacji typu, że wzrost będzie cen, bo wiemy 

z przeszłości, że tak się zdarzało, że czasami tak mocno poszły w górę materiały, usługi, że to 
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determinowało to, że trzeba było zredukować. Dlatego też wniosek, który złożyliśmy do Cittaslow to 

jest jeden składający się z 3 elementów. I na pewno te pieniądze w całości zostaną wydatkowane. Jeżeli 

nie uda się na 3 budynki, to na 2 na pewno się uda, więc tu mamy taki bufor bezpieczeństwa, że 

jakkolwiek te wydatki, te fundusze, które mamy zagwarantowane i będziemy pozyskiwać czy będą 

uruchomione nie zostaną na pewno zmarnotrawione. Jeżeli wykonamy tylko jeden budynek TBS-u to 

wykonamy. To mamy zabezpieczenie tak. My zrobiliśmy alternatywę. Także tutaj obaw nie miałabym 

z tego powodu, że my nie deklarujemy, że zrobimy na pewno 3. To jest propozycja, że jeżeli będzie to 

możliwe, jest taki wariant i przygotowujemy się do tego, żeby te 3 budynki zmodernizować i 

termomodernizacji dokonać. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska:  Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania nad projektem budżetu wraz z 

autopoprawką.  

6) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2025 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska:  Proszę, kto jest z Państwa Radnych za przyjęciem budżetu o 

podniesienie mandatu, naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Uchwała w sprawie budżetu gminy Orneta na 2025 rok została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2025 r. -

druk 58 wraz z  autopoprawką. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

Uchwała nr BRM.0007.89.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 18.12.2024 r. - stanowi załącznik nr 17 

do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę, Pani Burmistrz chce zabrać głos. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To w tym miejscu chciałabym Państwu serdecznie podziękować 

za umożliwienie realizacji wszystkich zamierzeń, jakie planujemy i będziemy się starać, żeby wszystko 

w jak najlepszym wykonaniu było zrobione i zrealizowane. Także na rzecz naszych tu mieszkańców i w 

imieniu mieszkańców serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, ogłaszam 5 minutową przerwę. 

Przerwa w obradach – 5 minut. 

 

14. Zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2025 rok: 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę zajmujemy miejsca. Zapraszam wszystkich. Punkt 13 

został zamknięty. Przechodzimy do punktu 14 dzisiejszego posiedzenia. Zatwierdzenie planów pracy 

Komisji Stałych Rady Miejskiej na 2025 rok. 

 

1) plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej na 

2025r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Podpunkt 1- plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Ornecie. Rady Miejskiej na 2025 rok. Poproszę Panią 

Przewodniczącą Danutę Kamińską o przedstawienie planu pracy Komisji na przyszły rok. 
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Radna Danuta Kamińska odczytała plan pracy Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Ornecie na 2025 rok, który stanowi załącznik nr 18 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do planu pracy? Nie widzę, a 

więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za zatwierdzeniem planu pracy komisji? 

Proszę o podniesienie mandatu, przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Plan 

pracy został zatwierdzony 15 głosami za. Dziękuję bardzo. Zamykam podpunkt 1, punktu 14. 

 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych Rady 

Miejskiej na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

2) plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej 

na 2025 r., 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzę do podpunktu 2. Plan pracy Komisji Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej na 2025 rok. Poproszę Pana 

Przewodniczącego Pana Radnego Marcina Jotko o przedstawienie planu. 

Radny Marcin Jotko odczytał plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

Publicznego Rady Miejskiej na 2025 r., który stanowi załącznik nr 19 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do przedstawionego planu 

pracy Komisji Budżetu? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnym jest za 

zatwierdzeniem planu pracy Komisji Budżetu? Proszę o podniesienie mandatu, przyciśnięcie przycisku. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Plan pracy został zatwierdzony jednogłośnie 15 głosami za. 

Zamykamy podpunkt 2. 

 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

Publicznego Rady Miejskiej na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

3) plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2025 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do podpunktu 3. Plan pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2025 rok. Poproszę Panią Przewodniczącą Radną Małgorzatę Jankowską 

o przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

Radna Małgorzata Jankowska odczytała plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ornecie na 

rok 2025, który stanowi załącznik nr 20 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Pan 

radny Józef Uzar. Proszę bardzo. Proszę. 

Radny Józef Uzar: Składam wniosek o rozszerzenie porządku obrad Komisji, pracy Komisji Rewizyjnej 

o punkt kontrola postępowania przetargowego i sposobu wyłonienia wykonawców w przetargach 

przeprowadzonych w roku 1924, w 2024. Przepraszam bardzo. No to tam już starość. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: A więc, nie wiem czy to Komisja Rewizyjna na posiedzeniu, 

tak, nie dogadała się? Czy było to zatwierdzone? 

Radna Małgorzata Jankowska: Przed posiedzeniem Komisji Rewizyjnej, która odbyła się 12 grudnia 

2024 roku wystąpiłam do 5 członków Komisji, którzy wchodzą w skład Komisji Rewizyjnej poprzez 

drogę mailową, którą mamy założoną tutaj przez Urząd Miasta. Wystąpiłam z prośbą o propozycje do 

planu pracy. Propozycje nie zostały zgłoszone, więc na Komisji Rewizyjnej, która się odbyła w dniu 12 

grudnia przedstawiłam plan Komisji, który został zatwierdzony 3 głosami za, 0 głosami wstrzymującymi 

się i 0 głosami przeciw. Obecnych na Komisji Rewizyjnej było 3 członków Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dobrze, czyli musimy przegłosować tutaj wniosek Pana 

radnego Józefa Uzara. Pani Małgosiu mogę prosić.... Tak, no tak było więcej. Gdzieś włożyłam. Już, już, 

już mam. Bardzo proszę, czy można jeszcze raz panie radny podyktować?  

Radny Józef Uzar: [Wypowiedź bez mikrofonu] 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Kontrola postępowania....  

Radny Józef Uzar: [Wypowiedź bez mikrofonu] 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Wszystkich? Wszystkich, tak? Wykonawców... Wszystkich tak? 

To cały rok sprawdzać.  

Radny Józef Uzar: [Wypowiedź z sali niezrozumiała] 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przetargi dotyczące inwestycji. Dobrze przechodzimy do 

głosowania. Wniosek został przegłosowany 8 głosami przeciw, 7 głosami za, a więc wniosek został 

odrzucony. 

 

Głosowanie w sprawie wniosku radnego Józefa Uzara o dodanie punktu do planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2025 rok – Kontrola postępowań przetargowych i sposobu wyłonienia wykonawcy w 

postępowaniach przetargowych podjętych w 2024 roku (przetargi dotyczące inwestycji) 

Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Anna Bartoszewicz (PRZECIW), Alicja Grodowska (PRZECIW), Małgorzata Jankowska 

(PRZECIW), Marcin Jotko (ZA), Piotr Junko (PRZECIW), Adam Kaczmarek (ZA), Danuta Kamińska 

(PRZECIW), Daniel Kogut (PRZECIW), Józef Marijko (ZA), Emil Rońda (ZA), Andrzej Salamonik (ZA), Paweł 

Skowyrski (ZA), Józef Uzar (ZA), Tomasz Włodarczyk (PRZECIW), Mariusz Wocial (PRZECIW) 

Imienny wykaz głosowania w sprawie wniosku radnego Józefa Uzara o dodanie punktu do planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej na 2025 rok – Kontrola postępowań przetargowych i sposobu wyłonienia 

wykonawcy w postępowaniach przetargowych podjętych w 2024 roku (przetargi dotyczące inwestycji),  

stanowi załącznik nr 21 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy są jeszcze jakieś propozycje? Nie ma, a więc 

przechodzimy do głosowania przedstawionego planu pracy Komisji Rewizyjnej. Kto z Państwa radnych 

jest za przyjęciem, proszę o przyciśnięcie przycisku i podniesienie mandatu. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Plan pracy został przegłosowany 9 głosami za, przy 5 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym. 

Głosowano w sprawie: plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Mariusz Wocial 
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PRZECIW (5) Adam Kaczmarek, Józef Marijko, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Pani Burmistrz prosi o głos, tak, proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja powiem tylko tyle, że zawsze w każdym momencie radny może 

przyjść do inwestycji, wejść na platformę zamówień publicznych i wszystko jest transparentne i 

dopytać o każdy szczegół w każdym momencie. Nie musi robić tego nawet Komisja Rewizyjna, żeby 

zapoznać się z procedurami. To tak tylko na marginesie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 14. 

 

15. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 15. Sprawozdanie Burmistrza z 

pracy w okresie między sesjami. Proszę Panią Burmistrz o przedstawienie sprawozdania. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka przedstawiła sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami.  

Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami, stanowi załącznik nr 22 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę, a więc zamykamy 

punkt 15. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465 ze zm.). 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 16. Interpelacje i zapytania 

radnych składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3-6 ustawy o samorządzie gminnym. Podczas 

posiedzenia Komisji Wspólnych pan radny Adam Kaczmarek złożył na moje ręce zapytanie. Zgodnie z 

artykułem 83 ustęp 1 i artykułem 87 a ustęp 1.7 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku o ochronie 

przyrody, zwracam się z prośbą o wykonanie cięć sanitarnych drzew znajdujących się na działce 

gminnej numer 106 łamane na 32 przy ulicy Przemysłowej w Ornecie przy bloku mieszkalnym numer 

9. Zdarzenia atmosferyczne, burze, wichury i trąby powietrzne nawiedzające ostatnimi laty nasz region 

stanowią poważne zagrożenie dla zdrowia i życia ludzi i ich dobytku. Na działce gminnej numer 106 

łamane na 32 przy ulicy Przemysłowej rosną wysokie drzewa, które podczas licznie występujących w 

ostatnich czasach nawałnic mogą stanowić wysokie zagrożenie dla pojazdów zaparkowanych w tym 

miejscu, a także dla pieszych poruszających się po chodniku wzdłuż ulicy Przemysłowej w Ornecie. 

Dotyczy to przede wszystkim drzew i gałęzi rosnących przy ulicy Przemysłowej, przy bloku numer 9. 

Wystające na kilka metrów gałęzie drzew zasłaniają latarnie uliczne, co powoduje, że poruszanie się po 

chodniku jest mało komfortowe i niebezpieczne. Poza tym na wystających nad chodnikiem gałęziach 

siadają ptaki i załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne, co utrudnia życie mieszkańcom, którzy chodzą 

po chodniku. W związku z licznymi prośbami i zgłoszeniami mieszkańców ulicy Przemysłowej, w trosce 

o bezpieczeństwo i porządek, zwracam się o dokonanie stosownych cięć sanitarnych drzew 

znajdujących się na Państwa działce przy ulicy Przemysłowej w Ornecie. Z poważaniem Radny Rady 

Miejskiej w Ornecie Adam Kaczmarek. Prośba tutaj Pana Radnego w dniu dzisiejszym została 

przekazana do Pani Burmistrz. Proszę bardzo Pan Adam Kaczmarek chce zabrać głos. Poproszę jeszcze 

raz…Proszę już. 

Radny Adam Kaczmarek: Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Chciałem tylko w woli uzupełnienia to 

o czym rozmawialiśmy w poniedziałek, że takie same pisma złożyłem do właścicieli pozostałych działek, 

czyli do Starostwa Powiatowego, do Zarządu Dróg Powiatowych na ulicy Przemysłowej. Również 

złożyłem takie pismo do ośrodka, do Pana Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji, jeśli chodzi o cięcia 
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sanitarne od strony stadionu, a także jestem po słowie z Panem Prezesem spółdzielni, gdzie też są te 

drzewa, które tam zachodzą na, na chodnik. Także tutaj uspokajam, że szeroko zadziałałem. Zobaczymy 

tylko co z tego wyniknie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo i zamykam punkt, chyba że ktoś ma jeszcze 

jakieś interpelacje? 

 

17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Nie widzę, a więc przechodzimy do punktu punktu 16. 

Interpelacje i zapytania radnych. Nie, 17 punktu. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz 

odpowiedzi, coś szwankuje odpowiedzi, zgłoszone na poprzedniej sesji. Poproszę Pana radnego Piotra 

Junkę o odczytanie pierwszej odpowiedzi. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Do Pani Anny Bartoszewicz, radnej Rady Miejskiej w Ornecie. 

W odpowiedzi na Pani wniosek złożony w dniu 25 listopada 2024 roku informuję, że droga dojazdowa 

na garażowisku położonym przy ulicy Kwiatowej w Ornecie działka numer 191 obręb numer 5 miasto 

Orneta, zostanie utwardzona do końca grudnia 2024 roku. W przypadku wystąpienia niekorzystnych 

warunków atmosferycznych droga zostanie utwardzona do końca drugiego kwartału 2025 roku. 

Jednocześnie w kwestii doświetlenia drogi proszę o doprecyzowanie wniosku poprzez dołączenie 

załącznika graficznego z zaznaczonym słupem. Podpisano Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Odpowiedź na 2 interpelację. Do Pani Anny 

Bartoszewicz, Radnej Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi na Pani zapytania złożone w dniu 25 

listopada 2024 roku w sprawie powtórzenia postępowania dotyczącego zadania pod nazwą Wykonanie 

nawierzchni asfaltowej przy ulicy Przemysłowej 6 i 8, Burmistrz Ornety uprzejmie informuje, że w 2024 

roku nie planuje przeprowadzenia ponownego wyżej wymienionego postępowania. Uchwałą numer 

BRM.0007.80.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 27 listopada 2024 roku zmieniającą uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok dokonano zmian w planie wydatków. Zgodnie 

z tą uchwałą środki na realizację wyżej wymienionego zadania zostały przeznaczone na dotację celową 

dotyczącą pomocy finansowej udzielanej Powiatowi Lidzbarskiemu na dofinansowanie zadania pod 

nazwą Przebudowa Drogi Powiatowej numer 2755 N ulica Piaskowa w Ornecie. Burmistrz Ornety 

Katarzyna Lasocka. Kolejna odpowiedź poproszę Pana radnego Piotra Junkę o odczytanie informacji. 

Odpowiedź. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Do Pana Mariusza Wociala radnego Rady Miejskiej w Ornecie. 

W odpowiedzi na Pana wniosek, który wpłynął 25 listopada 2024 roku dotyczący przywrócenia do 

użyteczności publicznej drogi gminnej Drwęczno-Orneta w zakresie wykarczowania zakrzeczeń oraz 

przycinki drzew rosnących wzdłuż wyżej wymienionej drogi informuję, że przywrócenie przejezdności 

na wskazanej drodze wymaga etapowania pracy, wskazania drzew do wycinki i uzyskania stosownych 

zgód wskazania zakrzeczeń do wycinki, wytypowania wykonawcy wycinki, usunięcie pni po wyciętych 

drzewach. W związku z powyższym zostanie ustalony termin wizji w terenie z zainteresowanymi 

sołtysami oraz wnioskodawcą. Podpisano Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I kolejna odpowiedź dla Pana radnego Mariusza Wociala. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: W odpowiedzi na Pana wniosek, który wpłynął 25 listopada 

2024 roku dotyczący przywrócenia do użyteczności publicznej drogi gminnej numer 115 001 N Osetnik 

- droga wojewódzka numer 509 Dąbrówka, w zakresie wykarczowania zakrzeczeń oraz przycinki drzew 

rosnących wzdłuż wyżej wymienionej drogi informuję, że przywrócenie przejezdności na wskazanej 

drodze wymaga etapowania prac. To jest wskazania drzew do wycinki i uzyskania stosownych zgód, 
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wskazania zakrzeczeń do wycinki, wytypowanie wykonawcy wycinki, usunięcie pni po wyciętych 

drzewach. W związku z powyższym zostanie ustalony termin wizji w terenie z zainteresowanymi 

sołtysami oraz z wnioskodawcą. Podpisano Burmistrz Ornety Pani Katarzyna Lasocka. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I kolejna odpowiedź na zapytanie radnego Pana Adama 

Kaczmarka. Pan Adam Kaczmarek radny Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi na Pana zapytania 

złożone na 7 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 listopada 2024 roku w sprawie organizacji 

gminnego publicznego transportu zbiorowego od stycznia 2025 roku burmistrz Ornety udziela 

odpowiedzi na następujące pytania. Odpowiedź pierwsza. Informuję, że na chwilę obecną nie jesteśmy 

w stanie szczegółowo określić jaki będzie całkowity koszt realizacji zadania związanego z 

funkcjonowaniem gminnego publicznego transportu zbiorowego. W projekcie budżetu zaplanowano 

całość zadania w wysokości milion osiemset tysięcy złotych, z czego dziewięćset tysięcy złotych ma 

pochodzić z dotacji od Wojewody. Na dzień udzielania odpowiedzi na pismo nie znamy stawki jaką 

operator zaproponuje za jeden kilometr. W dniu 5 grudnia 2024 roku zostało wysłane do potencjalnych 

wykonawców zaproszenie do składania ofert wstępnych w celu wyboru operatora usług w zakresie 

gminnego publicznego transportu zbiorowego w ramach lokalnego transportu zbiorowego na liniach 

autobusowych, którego organizatorem jest gmina Orneta. Termin na składanie ofert upływa 12 

grudnia. Kolejnym etapem będzie otwarcie ofert 13 grudnia i zaproszenie do negocjacji oferentów, 

którzy dali najkorzystniejszą ofertę. W tym miejscu należy również wspomnieć, że wyjątkowo późno w 

tym roku został ogłoszony nabór wniosków do Funduszu Rozwoju... do Funduszu przez Wojewodę 

Warmińsko- -Mazurskiego i trwał on tylko tydzień, od 2 grudnia do 9 grudnia 2024 roku. Gmina Orneta 

oczywiście złożyła wniosek do Wojewody o objęcie dopłatą z funduszu w 2025 roku przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Odpowiedź na drugie zapytanie. Wysokość 

środków jakie gmina Orneta pozyska od Wojewody to będzie 3 złote do każdego przejechanego 

wozokilometra. Według projektu budżetu ma to być 900 tysięcy złotych. Jeżeli zaś chodzi o Urząd 

Marszałkowski, organizator PTZ po wcześniejszej weryfikacji i analizie dokumentów przedstawionych 

przez operatora będzie występował z wnioskiem do Marszałka Województwa o przekazanie 

rekompensaty w części stanowiącej zwrot utraconych przychodów z tytułu stosowania ustawowych 

uprawnień do ulgowych przejazdów w publicznym transporcie zbiorowym do wysokości poniesionej z 

tego tytułu straty. Bilety szkolne plus wszystkie bilety miesięczne i jednorazowe, które zostaną 

sprzedane. Odpowiedź na trzecie zapytanie. Gminny publiczny transport zbiorowy od stycznia 2005 

roku zakłada 6 linii komunikacyjnych kursujących w dni robocze szkolne oraz dni robocze nie szkolne. 

Planuje się od 3 do 7 kursów w zależności od linii komunikacyjnej. Odpowiedź na 4 zapytanie. Na chwilę 

obecną ciężko i trudno jest powiedzieć o przewidywanych oszczędnościach, które powstaną. 

Pozwólmy, aby gminny publiczny transport zbiorowy zaczął funkcjonować i dopiero po jakimś czasie 

na podstawie analiz i obserwacji będziemy mogli powiedzieć więcej na ten temat. Różnicę możemy 

zaobserwować w przypadku dowozu dzieci do szkół. Dotychczas sam dowóz dzieci do szkół i placówek 

oświatowy kosztował gminę około 600 tysięcy złotych w skali roku szkolnego. Od stycznia 2025 roku 

przy założeniu 200 uczniów i aktualnych cenach biletu miesięcznego, ulgowego w skali 10 miesięcy 

będzie to około 170 tysięcy złotych. Odpowiedź na piąte zapytanie. Podczas organizacji gminnego 

publicznego transportu zbiorowego będzie zapewniona opieka na kursach szkolnych, tak jak to ma 

miejsce obecnie. Będą to osoby, które dotychczas sprawowały taką funkcję i mają już doświadczenie 

w realizacji takiej opieki. Podpisał Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka. Zamykam punkt 17 dzisiejszego 

porządku. 
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18. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 18. Pytania i wnioski sołtysów i 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Pan mieszkaniec 

zapraszam bardzo. Zapraszam mieszkańca. 

Mieszkaniec Gminy Orneta ……: O już działa. Dzień dobry. Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 

Wysoka Rado. Oczywiście chciałem gorąco podziękować za oświadczenie, które usłyszałem w ramach 

naszej petycji mieszkańców Wojciechowa. Oświadczenia, które Państwo przedstawiliście w punkcie 7. 

I też chciałbym podziękować, troszeczkę chciałbym w całości podziękować za uchwałę Rady Miasta, za 

uchwałę, że Rada zwróciła uwagę i swoją wrażliwość skierowała na to, że rzeczywiście mieszkańcom 

Wojciechowa może się zdarzyć jakaś krzywda. Ja to odczuwam bezpośrednio, bo niestety mieszkańcy 

w niektórych przypadkach nie mogą za bardzo autorytarnie wypowiadać się za mieszkańców 

absolutnie, ale sam tak jak gdyby czuję krzywdę, jaka mogłaby się zdarzyć. I dlatego też za uchwałę w 

pewnej części dziękuję, bo ona jest jednoznaczna. Rada Miejska jest przeciwko tej inwestycji czy 

ewentualnie popiera naszą petycję. Oczywiście w tym przypadku chciałbym zadać, ponieważ zdaję 

sobie sprawę, że podział kompetencji Rady i Burmistrza są określone. Dlatego też uważam, że mógłbym 

teraz utrzymać, bo głos Rady usłyszałem i kieruję teraz apel do Pani Burmistrz z zapytaniem, jakie jest 

Pani zdanie na temat petycji mieszkańców Wojciechowa. Bo z uchwały tego nie odczytałem, chciałbym 

ewentualnie usłyszeć, bo wydawało mi się, że oczywiście zdaję sobie sprawę, bo w uchwale jest właśnie 

ten podział kompetencji. Ja go rozumiem, oczywiście, tylko, że jak zdajemy sobie sprawę, uchwała jest 

tak zwaną decyzją Rady Miasta, którą w sensie tak zwanym wykonawczym Burmistrz ma obowiązek 

wykonać. Tak to rozumiem, prawnik może mnie poprawić. W jaki sposób w takim bądź razie 

odczytywać literalnie tę uchwałę? Czy Pani Burmistrz ma obowiązek wykonać tę uchwałę, czy nie? Bo 

jeżeli nie, ja zdaję sobie sprawę, że kompetencje co do wyrażenia zgody na inwestycje, Pani Burmistrz 

może być tak, że nawet nie musi słuchać Rady. Aczkolwiek, jak odczytać uchwałę w takim bądź razie? I 

tutaj oczywiście radca prawny powinien wypowiedzieć się. Ale jednoznacznie dziękuję oczywiście za 

stanowisko Rady. Myślę, że usłyszymy również i głos Pani Burmistrz, bo ona jest najbardziej dla nas tak 

zwana decyzyjna. Za co serdecznie dziękuję. Jednocześnie już jako mieszkaniec Wojciechowa chciałem 

Państwu życzyć zdrowych, pogodnych świąt Bożego Narodzenia. Świąt, które pozwolą nam przede 

wszystkim odpocząć od wszystkich obowiązków, od starań, od tego czym Państwo zajmujecie się. 

Abyśmy w zdrowym, rozsądnym i pogodnym, świątecznym spokoju spędzili te wolne dni. Życzę 

Państwu i rodzinom. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Burmistrz prosi o głos. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak jak już powiedziałam na samym początku jak tylko ta sprawa 

z fotowoltaiką, z inwestycją się zaczęła. Nie zrobię nic przeciwko mieszkańcom. I takie stanowisko jest 

jednoznaczne, więc przy wydawaniu decyzji będzie to decyzja odmowna. Co będzie się działo dalej to 

już będziemy patrzeć, bo my działamy zgodnie z literą prawa. Możemy odmówić z powodów takich 

właśnie społecznych. W tej chwili poszła ta petycja również do urbanisty, który przygotowuje takie 

projekty decyzji i ma te uzasadnienie dobrze przygotować tak jak to powinno być, więc odmowa z 

naszej strony, jeżeli tylko jest to możliwe będzie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? A więc 

zamykamy punkt 18. 

 

19. Informacje i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 19. Informacje i komunikaty. Ja 

chciałam poinformować, że otrzymałam od Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej protokół kontroli 
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przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniach 16-28 października oraz 12 grudnia. Dziękuję 

bardzo. Jeszcze Pani Burmistrz, tak? Proszę bardzo. To proszę Pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja tak tylko na koniec chciałam również Państwu wszystkim 

serdecznie złożyć życzenia świąteczne, żeby ten czas nadchodzących świąt był spokojny przede 

wszystkim, żebyśmy się wyciszyli, nabrali sił, pojednali i doznali refleksji. Bo mam nadzieję, że ta 

refleksja jest ważna, żebyśmy wszyscy mogli spojrzeć troszeczkę inaczej, pozytywnie i żeby przyszły rok 

dał nam na tyle siły do działania, żebyśmy mogli naprawdę tworzyć wspólnie, razem dla dobra Ornety. 

Życzę zdrowia, szczęścia, pomyślności, bo to wiadomo zdrowie jest najważniejsze, ale też determinacji 

w działaniu na przyszły rok i żebyśmy, żeby nam tych sił nie zabrakło i zdrowia. Tyle Państwu i 

oczywiście wszystkim mieszkańcom z tego miejsca też życzę, wszystkiego najlepszego w nadchodzącym 

roku 2025 i przy okazji tych świąt Bożego Narodzenia, żeby spędzili te święta w gronie najbliższych, 

rodziny, w zdrowiu i spokoju. Tego najbardziej. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Ja też w imieniu swoim i wszystkich radnych, 

mieszkańcom chciałam złożyć życzenia, żeby to był czas takiego spokoju spędzonego wśród rodzin, 

żeby to był czas poświęcony dla naszych najbliższych. Na nadchodzący rok życzę wszystkim wszelkiej 

pomyślności, spełnienia marzeń, realizacji planów. A od siebie wszystkim radnym dziękuję za ten czas, 

za tą pracę w tym roku i życzę wszystkiego dobrego w przyszłym roku. 

 

20. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam 8 sesję Rady Miejskiej. Do 

zobaczenia w nowym roku. 
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